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Protokół Nr LII 

z posiedzenia LII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubań w dniu 6 grudnia 2021 r. 

roku o godzinie 16.00 w trybie stacjonarnym. Sesja trwała do godz. 17:16. 

 

Przewodniczący obrad  – Teresa Trefler – Przewodnicząca Rady Gminy Lubań  

Protokolant   – Marta Kaba 

 

Otwarcie LII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubań. 

Posiedzenie otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Lubań - Teresa 

Trefler. LII Sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2021 r., poz. 1372 ze zm.) na wniosek radnych. Wniosek 

złożyli radni: Małgorzata Jańczak, Ryszard Leszczyński, Krzysztof Miazga, Andrzej Usyk.   

Sesja odbyła się w trybie stacjonarnym.  

Obecność podczas sesji potwierdziło 14 radnych. Nieobecny – radny Marian Kaleta. 

Stanowiło to kworum niezbędne do podejmowania uchwał przewidzianych w porządku obrad.  

W posiedzeniu uczestniczyli również: Wójt Gminy Lubań – Małgorzata Hercuń – Dąbrowicka, 

Zastępca Skarbnika Gminy Lubań – Agnieszka Kieruzal.  

Proponowany porządek posiedzenia:  

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy Lubań zadała pytanie, czy są wnioski do porządku obrad. Głos 

zabrała Wójt Gminy Lubań, informując, że chciałaby przedstawić swoje stanowisko odnośnie 

budżetu oraz przedstawić swoje stanowisko w sprawie prowadzonej obecnie przez gminę 

inwestycji – podkreśliła, że przedstawione informacje będą radnym przydatne do kolejnej sesji.  

Przewodnicząca stwierdziła, że w tej sytuacji konieczna jest zgoda wnioskodawców niniejszej 

sesji na zmianę porządku posiedzenia. 

Głos zabrał radny Kazimierz Cwynar, składając wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

punktu – „Przedstawienie stanu jednej inwestycji prowadzonej na terenie Gminy Lubań”. 

Przewodnicząca zadała pytanie wnioskodawcom sesji, czy wyrażają zgodę na zmianę porządku 

posiedzenia. 

Radny Andrzej Usyk (będący wnioskodawcą) nie wyraził zgody, wskutek czego wniosek został 

odrzucony.  

Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono. Przystąpiono do realizacji porządku posiedzenia. 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok.  
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Głos zabrała Wójt Gminy Lubań. Wójt, stwierdzając, że projekt uchwały będący przedmiotem 

sesji nie został sporządzony przez Urząd Gminy Lubań. Radni jako organ stanowiący jednostki 

samorządu terytorialnego nie mogą być inicjatorami postępowania uchwałodawczego 

w sprawach budżetowych. Organ wykonawczy przedkłada na niniejszą sesję projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok, który jest zgodny z uchwałą Regionalnej 

Izby Obrachunkowej. Mając na uwadze fakt, że rok 2021 dobiega końca, a także mając na 

względzie konieczność wydatkowania m. in. funduszu sołeckiego, jak również zakończenie 

ważnego dla lokalnej społeczności zadania inwestycyjnego, Wójt Gminy Lubań zwróciła się 

do radnych z prośbą o przyjęcie uchwały, którą omówi zastępca Skarbnika Gminy Lubań. 

Stanowisko to jest uzasadnione, bowiem przedkładany radnym projekt uchwały zawiera zapisy 

naprawcze nałożone przez Regionalna Izbę Obrachunkową oraz niezbędne zmiany w budżecie 

służące prawidłowej realizacji budżetu na rok 2021.  

Radna Małgorzata Jańczak stwierdziła, że radni nie otrzymali jeszcze projektu uchwały, 

o której mówi Wójt. Dodała, że Urząd Gminy Lubań nie wykazywał również chęci współpracy 

podczas sporządzania przedmiotowego projektu.  

Wójt Gminy Lubań stwierdziła, że decyzję w zakresie podjęcia uchwały pozostawia radnym.  

Przewodnicząca Rady Gminy Lubań odniosła się do współpracy, informując radnych, że 

otrzymała do podpisu uchwałę budżetową niezgodną z treścią uchwały podjętej podczas sesji 

Rady Gminy Lubań w dniu 29 listopada 2021 r. Przewodnicząca poprosiła o przygotowanie 

uchwały zgodnie z treścią przyjętą podczas sesji oraz sporządzenie uchwały naprawczej. 

Dopiero w dniu dzisiejszym (tj. 6 grudnia 2021 r.) Przewodnicząca otrzymała prawidłową 

uchwałę, którą podpisała. Uchwałę przekazano niezwłocznie Wójtowi Gminy Lubań, celem 

skierowania jej do Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz Wojewody Dolnośląskiego. Z uwagi 

na uchwałę Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej, która nakazywała usunięcie 

wskazanych nieprawidłowości w nieprzekraczalnym terminie do dnia 6 grudnia 2021 r., grupa 

radnych złożyła wniosek o zwołanie sesji nadzwyczajnej. Przewodnicząca dodała, że radni 

mogą zapoznać się z projektem uchwały przedkładanej przez Wójta Gminy Lubań. Po 

omówieniu projektu przez zastępcę Skarbnika Gminy Lubań, możliwe będzie zarządzenie 

przerwy w celu dokładnego zapoznania się radnych z zapisami projektu uchwały. Wójt Gminy 

Lubań dodała, że przygotowany materiał jest tym samym materiałem, który był omawiany 

podczas wspólnego posiedzenia Komisji, lecz usunięte są w nim elementy, które dotyczyły 

pierwszej wersji uchwały.  

Przewodnicząca stwierdziła, że materiały otrzymali tylko radni uczestniczący w Komisji. 

Żadne materiały oraz wnioski nie wpłynęły natomiast do Biura Rady. Na koniec swojej 
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wypowiedzi Przewodnicząca poprosiła, żeby podczas niniejszej sesji przyjąć prawidłowo 

przygotowaną uchwałę. Zadała pytanie grupie wnioskodawców sesji o zgodę na przedstawione 

rozwiązanie.  

Radna Małgorzata Jańczak zadała pytanie, czy możliwe będzie uzyskanie materiałów w wersji 

papierowej.  

Wójt Gminy Lubań odpowiedziała, iż w dniu sesji radnym zostaje przedłożony projekt uchwały 

wyłącznie w wersji papierowej. Przekazanie materiałów radnym w wersji cyfrowej należy do 

kompetencji Przewodniczącej.  

Przewodnicząca poinformowała, że jeżeli do Biura Rady trafiają materiały w wersji papierowej, 

bezpośrednio zostają one przekazywane radnym również w wersji cyfrowej.  

Radni otrzymują projekt uchwały w wersji papierowej. 

Zarządzone zostaje 20 minut przerwy w celu zapoznania się radnych z przedłożonym przez 

Wójta Gminy Lubań materiałem.  

Wznowienie posiedzenia. 

Przewodnicząca zadała pytanie wnioskodawcom sesji, czy wyrażają zgodę na wycofanie 

z porządku posiedzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok 

(materiał przygotowany przez radnych Rady Gminy Lubań) i zastąpienie go projektem uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok przedłożonym na sesję przez Wójta Gminy 

Lubań.  

Radna Małgorzata Jańczak wyraziła zgodę. 

Radny Ryszard Leszczyński wyraził zgodę. 

Radny Andrzej Usyk wyraził zgodę. 

Radny Krzysztof Miazga wyraził zgodę. 

Radna Małgorzata Jańczak stwierdziła, że podczas przerwy okazało się, iż w przedłożonym 

projekcie uchwały znajduje się błąd, który należy omówić, poprawić, aby uniknąć składania 

kolejnych wniosków.  

Kwestię tę wytłumaczyła zastępca Skarbnika Gminy Lubań, informując, że w treści 

normatywnej uchwały w §1 należy zamienić podpunkt nr 1 i 2, tzn. podpunkt nr 1 stanie się 

podpunktem nr 2, a podpunkt nr 2 stanie się podpunktem nr 1.  

Przewodnicząca nadmieniła, że cały projekt uchwały jest już zamieszczony również na 

tabletach.  
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Wobec braku kolejnych uwag i wniosków, zarządzono głosowanie w sprawie wprowadzenia 

do porządku posiedzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 

zaproponowanego przez Wójta Gminy Lubań. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych.  

W wyniku głosowania jawnego 13 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” 

i  „wstrzymujących się”, uchwała została wprowadzona do porządku posiedzenia.  

Głosy „za”: Kazimierz Cwynar, Agnieszka Dudek, Małgorzata Jańczak, Krzysztof Klimczyk, 

Ryszard Leszczyński, Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, Krzysztof Miazga, Bartosz 

Szydlak, Teresa Trefler, Andrzej Usyk, Leszek Woźniak, Adrian Zioła. 

Głosy „przeciw”: brak. 

Głosy „wstrzymujące się”: brak. 

Przewodnicząca poprosiła o omówienie przedłożonego projektu uchwały.  

Projekt omówiła zastępca Skarbnika Gminy Lubań. Rozpoczęła od załącznika nr 1 – Dochody. 

Poinformowała, że zwiększono dochody ponadplanowe w dziale 756, rozdziale 75615 i 75616 

na kwotę 28 970 zł. To kwota uzyskanych dochodów z urzędów skarbowych. Zwiększono 

kwotę w dostarczaniu wody (wpływ z usług) na kwotę 34 tys. 973 zł, jak również dochody 

w dziale 900 (dochody do kasowego wykonania) – rozdział 90004 i 90015. W dziale 010 i 900, 

rozdziale 90001 widoczna jest kwota 137 tys. 792 zł. Jest to kwota po stronie zwiększeń 

i zmniejszeń. Kwota wynika ze stawki VAT-u i jest ona odpowiednio zakwalifikowana do 

właściwego rozdziału – zabrana z 010010, a dodana do 90001. Wynik wychodzi więc zerowy. 

W obiektach sportowych (dział 926, rozdział 92601) widnieje kwota 29 tys. 919 zł. Jest to 

kwota uzyskanej refundacji wydatków poniesionych w 2020 r. Dochody po zmianie wynoszą: 

-zwiększenia: 247 tys. 086 zł, 

- zmniejszenia: 134 tys. 794 zł. 

Łączna kwota dochodów (plan po zmianie) wynosi 37 mln 305 tys. 481,36 zł. 

W załączniku nr 2 (Wydatki) wykazane są zmiany w inwestycjach.  Przy omawianiu załącznika 

nr 2, omówiono również załącznik nr 3, w którym dokonano zmian.  

Dział 010, rozdział 01010, §605 – zmniejszenia na kwotę 68 tys. 900 zł (poz. nr 2 załącznika 

nr 2) – Rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Nawojów Łużycki. Kwota po zmianie: 

11 tys. 100 zł.  

Dział 600, rozdział 60017, §605 – zmiana na łączną kwotę 83 tys. 258 zł. Na tę kwotę składają 

się dwie inwestycje (inwestycja znajduje się w podpunkcie nr 11 załącznika inwestycyjnego 

zminusowana o kwotę 3 tys. 725 zł – po zmianie kwota będzie wynosić 20 tys. 375 zł; następna 
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inwestycja – poz. nr 17 – Przebudowa drogi gminnej od cmentarza do zabudowy 

w Radogoszczy – kwota zmniejszenia: 79 tys. 533 zł, po zmianie będzie to kwota 209 tys. 711 

zł.  

Następnie powrócono do inwestycji znajdującej się w dziale 400, rozdziale 40002, §623 – 

Dotacje celowe. Kwota zmniejszenia: 1 664 zł (w załączniku inwestycyjnym jest to kwota 

w poz. nr 8 – Dofinansowanie budowy studni głębinowych). Kwota po zmianie: 0, 00 zł.  

W dziale 750, rozdziale 75023, § 605 – zmniejszenie o kwotę 42 tys. zł (poz. nr 23 załącznika 

inwestycyjnego) – Przystosowanie budynku Urzędu Gminy do obsługi osób 

niepełnosprawnych. Kwota po zmianie: 0,00 zł. 

Oświata – dział 801, rozdział 80101, § 605 – kwota zmniejszenia: 37 tys. 228 zł (poz. nr 29 

w załączniku inwestycyjnym – Budowa budynku szkolnego w Radostowie Średnim na działce 

przy sali gimnastycznej; kwota po zmianie: 0,00 zł. 

Dział 900, rozdział 90015, §605 – zwiększenia odpowiednio do czterech zadań.  

Zadanie nr 1 (poz. nr 35 załącznika inwestycyjnego) – Oświetlenie drogi gminnej, działka 

nr 1211, działka nr 476 w Henrykowie Lubańskim – zwiększono o kwotę 5 tys. 671 zł. Kwota 

po zmianach: 146 tys. 971 zł.  

Pozycja nr 36 załącznika inwestycyjnego – zwiększenie o kwotę 6 tys. 081 zł – zadanie: 

Zwiększenie punktów świetlnych przy drodze powiatowej w Henrykowie Lubańskim. Obecna 

kwota: 18 tys. 081 zł (w załączniku nr 3 - inwestycyjnym).  

Poz. nr 39 załącznika inwestycyjnego – kwota zwiększenia: 58 tys. 022. Obecna kwota zadania: 

146 tys. 022 zł – zadanie: Oświetlenie części drogi gminnej nr 191 i części 189 w Nawojowie 

Łużyckim. 

Poz. nr 41 załącznika inwestycyjnego – Oświetlenie przy drodze powiatowej w Radostowie 

Średnim. Kwota zwiększenia: 83 tys. 743 zł. Łączna kwota: 122 tys. 743 zł.  

Przedłożony projekt uchwały zawiera dodatkowo zmiany wskazane przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową.  

Głos zabrał radny Ryszard Leszczyński, zadając pytanie, dlaczego mieszkańcy Radogoszczy 

po raz trzeci pozbawieni są możliwości budowy drogi.  

Wójt Gminy Lubań nadmieniła, że wielokrotnie już wspominała o możliwości budowy drogi 

po nowym roku, korzystając z różnych źródeł finansowania. Na chwilę obecną nie można 

wskazać takich źródeł. Po nowym roku zostanie złożony wniosek o dofinansowanie i budowa 

drogi stanie się możliwa. Jest to zadanie realizowane w 100% ze środków własnych, dlatego 

obecnie można z niego zrezygnować.  
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Radny Ryszard Leszczyński zauważył, że odkładanie zadania do realizacji na przyszły rok 

może skutkować zwiększeniem kosztów nawet o ok. 50 tys. zł ze względu na inflację. Może 

się to więc okazać działaniem na szkodę gminy.  

Wójt Gminy Lubań zasugerowała możliwość rezygnacji z innego zadania. Musimy się jednak 

poruszać w kwocie, którą dysponujemy. Możemy zrezygnować z oświetlenia. Realizacja zadań 

dotyczących oświetlenia wynika z zamiaru ochrony funduszy sołeckich, które wybrały takie 

działania.  

Radny stwierdził, iż nie pełni funkcji wójta – nie może wskazywać zadań, z których należy 

rezygnować. Dodał, że interesuje go własna miejscowość i jednocześnie rozwój całej gminy.  

Zarządzono przerwę. 

Wznowienie posiedzenia. 

Przewodnicząca zadała pytanie, czy wnioskodawca chciałby jeszcze doprecyzować omawiany 

projekt uchwały. 

Zastępca Skarbnika podsumowała kwoty końcowe załącznika nr 2. Zwiększenia w załączniku 

nr 2 – kwota: 416 tys. 073 zł. Zmniejszenia: 303 tys. 781 zł. Plan po zmianach: 39 326 326, 00 

zł.  

W związku z brakiem kolejnych uwag i wniosków zarządzono głosowanie w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2021 rok z autopoprawką Wójta Gminy Lubań, tj. w § 1 podpunkt nr 2 

stanie się podpunktem nr 1, podpunkt nr 1 stanie się podpunktem nr 2.  

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych.  

W wyniku głosowania jawnego 12 głosami „za”, przy braku 1 głosie „przeciw” i  braku głosów 

„wstrzymujących się”, uchwała została przyjęta. 

Głosy „za”: Kazimierz Cwynar, Agnieszka Dudek, Małgorzata Jańczak, Krzysztof Klimczyk, 

Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, Krzysztof Miazga, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, 

Andrzej Usyk, Leszek Woźniak, Adrian Zioła. 

Głosy „przeciw”: Ryszard Leszczyński. 

Głosy „wstrzymujące się”: brak. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca zamknęła posiedzenie LII 

Nadzwyczajnej  Sesji Rady Gminy Lubań – godz. 17:16. Na tym protokół zakończono.  

 

 Protokolant                                            Przewodnicząca Rady Gminy Lubań 

      

              Marta Kaba                                    Teresa Trefler 


